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gedinlei Comisiei de Dialog Socia! Argeg

din data de 26.09.2024

In cadrul activit5tilor de dialog social desfdsurate de cdtre Institutia Prefectului - Judetul
Arges 9i partenerii sociali in conformitate cu prevederile Legii dialogului social nr.367/2022,in data
de 26.09.2024, ora 11,00, a avut loc sedinta Comisiei de Dialog Social Arges.

LucrErile gedintei au fost conduse de domnul Subprefect Bogdan Ionut Minciunescu.

La sedinti au participat reprezentanti ai Instituliei Prefectului - Judetul Arges,
ai serviciilor deconcentrate si reprezentantii a trei dintre cele sapte confederatii/federatii sindicale
si patronale - membre ale Comisiei.

Ordinea de zi a sedintei

l.Schimbdri legislative pentru mediul de afaceri care se pregitesc a fl fecute in anul viitor.

PrezintS: Consiliul National al intreprinderilor Private lYici si tvlijlocii din RomAnia

2. Diverse.

Dl. Subprefect a supus la vot Minuta sedinlei anterioare, care a fost aprobat| in
unanimitate,

1.Dl,Ion GligcS- Consiliul Nalional al tntreprinderilor Private Mici si tvliilocii din RomAnia -
A prezentat evenimentul organizat de Patronatul Judetean cu sprijinul Consiliului National

al I['11.4-urilor, eveniment care a avut loc in data de 24 septembrie a.c., cu tema principalS
"DIALOGUL SOCIAL" - proiect la nivel national coordonat de dl.Florln Jianu.



Concluzia a fost cb toate comlsiile de dialog social, din jude!, functioneazE foarte bine,
iar rezultatele sunt pozitive. TotodatS, relatia patronate-sindicate funclioneazS 9i
este una foa rte bun5.

S-a pus accent pe faptul c5 este necesarS, in continuare, suslinerea firmelor private.

Referitor la tema " Schimbdri legislative pentru mediul de akceri care se pregdtesc a fi
fdcute in anul viitol', dl.Ion Glisc5 a precizat c5 existb diverse variante: cregterea tva-ului, taxe si
impozite, cresterea impozitului pe dividende s.a.m.d, si a mentionat cb nu sunt multumiU de
influenta pe care au avut-o la negocieri.

Cresterea tva-ului la 24o/o, va crea o scHdere brusc5 a vanzSrilor cu 30-40%. Se pierd
firme, locuri de munc5, creste somajul.

Tva-ul si cresc6 cu maxim 1-270, ca sd fle redus deficitul bugetar si sE contribuie
500/o mediul privat, 500/o mediul bugetar; Guvernul sA reduc5 cheltuielile cu aparatul bugetar,
Nu cu investiliile.

Din cauza conditiilor restrictive de taxe si impozite, nu mai are rost activitatea unei firme,
caTe aTe deja credite la binci, ale ciror dob6nzi cresc, leasing-uri si investitii. Daci nu mai fac
fat5, firmele intrd in faliment si Statul plSteste somajul.

Referitor la hypermarket-uri * in magazinele private mici, s6mbdta si duminica nu este
vAnzare, Sd se ia mdsuri ca, in zilele de weekend, sE se inchidi magazinele mari/ care au acaparat

Toate acestea pentru se evita o crizi financiarE abruptS, ca in anul 2009.
Au fost flcute solicit5ri cu argumente, pe capltole, in sensul celor de mai sus, cu ajutorul

specla listilor din echipS,

La solicitarea unora dintre participantii la evenimentul organizat de
Patronatul Judetean, Dl.Subprefect a propus transmiterea unei adrese cStre
Cancelaria Prim-Ministrului pentru a ne fi comunicalS Strategia pentru e/lmlnarea birocratlel.
Nu este normal sE se agtepte atat de mult timp pentru pug-uri, puz-uri, avizSri.

Dl.Dan Atanasiu - Consiliul National al intreprinderilor Private lYici si lvlijlocii din Rom6niq

Problema decontEril concediilor medicale este
modului in care lucreaz5 it4inisterul Finantelor.

Dl.Subprefect propune dlscutarea subiectului in
AslgurSri de SEnbtate Arges.

Dna. Cecilia Tatia - Confederatia NationalS Sindica16 ..CARTEL ALFA"
tntrrc si nu a putut pafticipa la sedinta in care

a fost discutatS situatia de la Muzeul Golesti, respectiv modul in care a fost gestionat evenimentul
produs in data de 19 iunie 2024, la sedinta de ast5zi 9i-a exprimat nemultumirea fa!5 de
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din ce in ce mai delicat5, din cauza

sedinta urmdtoare, impreunE cu Casa de



rbspunsul consiliului Judetean Argeg, apreciind faptul cd este, in continuare, o protectie a
managerului si a solicitat transmiterea unei adrese citre C.J, Arges pentru a comunica rezultatul
auditului dispus la Muzeu sl mSsurile luate.

A transmis colegilor de la N4inisterul Culturii - cei care ii reprezintd pe angajatii de la
Muzeu, sH fie prezenti pe tot parcursul absentei domniei sale din tar5, dar acestia au fost respingi,
nu li s-a permis si ia legEtura cu angajatii, dupS sedinta CDS din 29 august a.c.

Acesta este si motivul pentru care solicitd sE i se comunice ce a fost stabilit in raportul
de audit. Doreste intrarea intr-o stare de normalitate si oprirea hbrtuirii profesionale la Muzeu.

Acest subiect a deschis discutia despre modul de incheiere a contractelor colective de
muncS si importanta acestora pentru angajati.

Dl,Ion GIilcd a subliniat faptul cd de Ia acestd intAlnire lipseste reprezentantul
Conslliului Judetean Arges ( la acea or5 era in desf6surare sedinla C.J.Arges) si, pe viitor,
sd se stabileascS data sedintei de comun acord, astfel inc6t sedinta CDS sd nu se suprapun6
cu sedlntele Consiliului -ludetean.

in acest context, dl.subprefect a propus ca urmitoarea sedintd de dialog social sE fie
condusS de reprezentantul Consiliului Judelean Arges, conform prevederilor Legit ir.36712022 a
dialogului socia l.

Dna.tvlariana VArgS - Confederatia SindicalS NationalS ,,MERIDIAN,, - A solicitat
organizarea unei sedinte cu furnizorii privati de servicii sociale si cu autorit5ti locale, A.J.p.l.S.,
I.T.M. etc. pe tema schimbdrii codului CAEN, "care pare o chestiune de interpretare". Prin adresele
primite de la lvlinisterul Muncil si Solidaritdtii Sociale sunt informali c5, pe noul cod 8710,
nu se licentiazd si, cu toate acestea, primesc, in continuare, amenzi foarte mari pe serviciul social
cu licentS, Amenzile sunt de B0 000 de lei, lVaxim, nimic graduall

Dna. Cecilia Tatia - A confirmat existenta aceleiasi probleme in zona Ardealului gi
in ludetul Prahova, create de trecerea de la codul CAEN B73O ta SZfO, pentru care ANPIS-ul face
verificE ri si aplicE amenzi.

Dl.Subprefect - Este de acord cu sedinta propusi, dar cu aprobarea dlui.Prefect.
Rugdmintea pentru dna.VArgi a fost si aduc6 un material pentru aceastb viitoare sedintS, in baza
cEruia putem transmite invitalie cllui.Secretar de Stat Dobrescu din cadrul lvl lv]SS si ANPIS.

Dl,lulian Albu - Automobile DACIA - A dorit sE paticipe la aceast6 sedint5, fiind
interesat de punctul 1 al ordinii de zi. Domnia sa a precizat c; va transmite mai departe posibilele
schimbdri legislative discutate, vor fi analizate 9i eventualele puncte de vedere vor fi suslinute prin
Federatia Patronatelor din Industria Auto, pe care o reprezintS si prln Concordia, din care fac pafte
ca federatie.



La sedin!5 au fost convoca!i membrii Comisiei, conform Legii dialogului social
nr.36712022 si au participat urmdtorii reprezentanti i

Din paftea administraliei
- DI. Bogdan Ionut t\4inciunescu - Subprefectul Judetului Arges

- Dna.Daniela lvloldovean u-Horlaville - Agentia JudeteanS pentru PlSti si Inspectie
SocialS Arges- Dna,Anda Georgescu -Inspectoratul Teritorial de Munci Arges- Dna.Cristina Cotescu - Agentia JudeteanE pentru Ocuparea Fortei de MuncS Arges- Dna.Carmen R5dulescu - Casa Judetean5 de pensii Arges- Dl.Sebastian Florescu - Inspectoratul Scolar Judelean Arges- Dl.tvlihail Arsene - Directia de 55n;tate publicb Arges

Din partea Confederatiilor/Federa!iilor sindicale gi patronale
- Dna. Cecilia Tatia - Confederatia National; Sindicali ,,CARTEL ALFA"
- Dl. Ion Giisce - Consiliul Nalional al tntreprinderilor Private lVici si Mijlocii din Rom6nia
- Dl. Dan Atanasiu - Consiliul National al intreprinderilor Private lvlici si 14ijlocii din RomAnia
-Dna.Mariana V6rgi - Confederatia SindicalS NationalS "t\4ERIDIAN"

Invltatx
Dl.Iulian AIbu - Automobile DACIA

(xPartlciparea la gedintd cu aprobarea domnului Prefect - Presedinte al Comisiei
de Dialog Social)
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